
Buurtcafé 14 november 2011
Burgemeester Noordanus roept burgers op met ideeen te komen voor tijdelijke invulling Spoorzone

De Belangengroep Spoorzone Theresia (BST) heeft 14 november 2011 een buurtcafé georganiseerd voor 
haar  bewoners.  Ruim  50  belangstellenden  waren  aanwezig  in  het  Deprez  gebouw.  De  BST  had 
burgemeester  Peter  Noordanus  uitgenodigd  zíjn  visie  en  mening te  geven over  de  Spoorzone.  Op de 
agenda stond tevens een toelichting op de hoofdverkeersstructuur door Joep Frenken. 

Ter  introductie  besprak  Peter  Vermeijs,  voorzitter  van  de  BST,  de  acht  standpunten  van  de  BST (zie 
publicaties  BST  via  www.spoorzonetheresia.nl)  alsmede  de  agenda  van  BST  voor  komend  jaar. 
Aandachtsgebieden zijn het ontwikkelen van een culturele route (in samenwerking met BKKC), aandacht 
voor groen & duurzaamheid, het thema wonen en (met name tijdens de bouwperiode) veiligheid & beheer. 
Indien  u  over  een  van  deze  vier  thema’s  mee  wilt  denken,  bent  u  van  harte  welkom  tijdens  de 
participatiebijeenkomsten van BST.

Belang buurtparticipatie
Burgemeester  Noordanus  praatte  tijdens  het  buurtcafé  over  de  ontwikkeling  van  de  Spoorzone, 
burgerparticipatie en de veiligheid tijdens de bouwperiode. Hij startte met de boodschap dat de bewoners en 
BST goed bezig zijn met hun betrokkenheid bij de ontwikkeling van Theresia en de Spoorzone. Noordanus 
onderstreept het  belang van de inbreng van bewoners en burgers.  Het is een uitdaging om bestaande 
stadsdelen met elkaar te verbinden en te zorgen voor levendige (onder)doorgangen. Refererend aan zijn 
verleden als betrokken persoon in stadsontwikkeling en gebiedsontwikkeling noemt hij het Huygenspark in 
Den Haag, de Westergasfabriek in Amsterdam, Centre Céramique in Maastricht als voorbeelden voor de 
ontwikkeling van de Spoorzone.

Ontwikkeling Spoorzone en oproep ideeen voor tijdelijke invulling
De ontwikkeling van de Spoorzone is een lang traject, minstens 10 tot 15 jaar. De komende maanden zet de 
burgemeester zich samen met wethouder Marieke Moorman in om Fontys binnen te halen, zodat dit een 
ankerpunt en trekker kan zijn. De komst van Talentsquare (tegenover AH) wordt als een goede lopende 
ontwikkeling genoemd. Tevens noemt Noordanus het nieuwe kantoor van het UWV en woningen als korte 
termijn projecten. Helaas lijken de plannen van het UWV momenteel tot stilstand te zijn gekomen. Begin 
december verhuist Hall of Fame (met skatepark) naar de (tijdelijke) huisvesting in de Spoorzone. Noordanus 
wees ook op de potentie die de koepelhal heeft. Momenteel vindt hier al enige culturele programmering 
plaats. 
Ideeen voor tijdelijke invullingen zijn  van harte welkom. Noordanus riep alle aanwezigen op met goede 
ideeen te komen die de komende jaren verwezenlijkt kunnen worden in de Spoorzone. De burgemeester 
vindt het van belang het gebied herkenbaar te maken, oftewel het ´merk´ Spoorzone te laden; dit is van 
belang om geintereseerden te trekken. 

Vragen over programma, bouwhoogten, vervuiling, veiligheid
Op uitnodiging van de burgemeester hebben de aanwezigen zich rondom de maquette van de binnenstad 
gestationeerd. Op de grote maquette is de huidige en toekomstige Spoorzone te zien. “Wat is zeker wat nu 
zichtbaar  is  op  de  maquette?”,  vroeg  een  bewoner.  Het  antwoord  is:  “Niets”.  Een  zekerheid  die  de 
burgemeester wel opnoemt is het niet laten doorgaan van de T-Dome. De gemeente wilde in deze zware 
financiële tijden niet de financiële risico’s lopen als partner in de ontwikkeling en investeringen in de T-
Dome. 
Programma’s die wel realiseerbaar zijn, zijn vooral de grondgebonden woningen of startersappartementen. 
Hier is nog een markt voor en in het bestemmingsplan en navolgend het masterplan van de Spoorzone 
wordt dan ook met name het voormalig MTS-terrein, het toekomstig Theresiahof genoemd als een kansrijk 
ontwikkelingsgebied waar al snel gebouwd gaat worden. Ook voorziet de burgemeester mogelijkheden voor 
particulier  opdrachtgeverschap  in  de  bouwblokken  rondom  de  Atelierstraat.  Voor  wat  betreft  het 

http://www.spoorzonetheresia.nl/


centrumgedeelte van het terrein moet de burgemeester verkondigen dat er geen plan B is voor dat gebied. 
Alle pijlen zijn dus gericht op Fontys.
Een bewoner uitte zorg over de bouwhoogten, met name van de bouwblokken grenzend aan de huidige 
bebouwing van Theresia (bv Lange Nieuwstraat). De burgemeester zegde toe hieraan aandacht te zullen 
besteden en vond dit niet alleen essentieel voor de leefbaarheid van de bewoners van Theresia, maar ook 
voor de toekomstige bewoners in de Spoorzone zoals in de grondgebonden woningen aan de randen van 
het ontwikkelingsgebied.
Een vraag uit het publiek over of we nog steeds zorgen moeten maken over de bodemkwaliteit refererend 
aan de textielgeschiedenis van Tilburg. De bedoelde verontreinigingen liggen heel diep en leveren geen 
schade aan de gezondheid op. Saneren is gezien die diepte niet nodig om te kunnen bouwen.
Een bewoner bracht de toegankelijkheid van het station onder de aandacht. Zolang de programmering niet 
uitgevoerd kan worden dreigt er na voltooiing van de stationsonderdoorgangen een soort niemandsland te 
ontstaan achter het station. De gemeente is bezig om gedurende de lengte van de voorziene bouwperiode 
tijdelijke programmering binnen te halen, om verloedering van die gebieden tegen te gaan. Wederom werd 
gevraagd naar ideeen van burgers en bewoners hiervoor. 
Een verwant  onderwerp  is  beheer  en veiligheid  van het  gebied tijdens  de bouwperiode.  Burgemeester 
Noordanus neemt als portefuillehouder veiligheid de verantwoordelijkheid op zich en vroeg de bewoners van 
de stad om de directie Spoorzone (Lucien Kuijsters), wethouder Spoorzone (Marieke Moorman) of hemzelf 
aan te spreken als veiligheid in het gedrang dreigt te komen. Eveneens vraagt hij de input van BST en 
bewoners om gezamenlijk tot een tijdelijk beheersplan te komen dat er mede voor kan zorgen dat onveilige 
situaties (bijvoorbeeld door verlichting, tegengaan leegstand) voorkomen worden. 
Dit maakt een buurtbewoner concreet door op te merken dat de komst van Fontys een aantrekkingskracht 
zal  hebben  op  verhuurders  van  studentenkamers.  De  kans  is  reeel  dat  woningen  in  Theresia 
studentenhuizen worden. Als voorbeeld wordt genoemd de strip met studentenwoningen in de Nijverstraat 
dat een rommelig straatbeeld veroorzaakt heeft en dat daardoor de aantrekkelijkheid en balans in de wijk in 
het  gedrang  komt.  Maatregelen  hier  tegen  kunnen  afgedwongen  worden  bij  de  verantwoordelijke 
ambtenaar, aldus de burgemeester.

Hoofdverkeersstructuur: burgers bang voor sluipverkeer
Na de pauze nam Joep Frenken het woord en presenteerde de uitwerking van de hoofdverkeersstructuur 
Spoorzone. Het besluit hierover is door het college en de raad aangenomen. De Burgemeester Brokxlaan 
wordt doorgetrokken met een enkele rijstrook van west naar oost en een dubbele rijstrook van oost naar 
west. Aan beide kanten komen vrijliggende fietspaden. Om te zorgen voor een goede bereikbaarheid van de 
wijk zonder extra verkeersdruk in de wijk zijn er enkele beslissingen genomen voor de verkeerscirculatie 
(rechtsaf  verbod  einde  Lochtstraat,  linksaf  verbod  einde  Enschotsestraat,  omdraaien  verkeersroute 
Gasthuisring).  
Voor het ontwerp van de Burgemeester Brokxlaan wordt vooral aandacht geschonken aan de oversteken, 
vormgeving van de kruispunten, maatregelen in de wijk  en de plaats en betekenis van het groen. Een 
bewoner plaatste een opmerking dat er wel in zeker mate rekening is gehouden met inpassing van groen, 
echter  hij  betreurde  dat  er  vooral  te  weinig  gebruikersgroen  is  opgenomen in  de  plannen  rondom de 
Burgemeerster Brokxlaan. Voor de bewoners is dit  een uitgelezen mogelijkheid om deze wens beter te 
definiëren en deze input mee te geven aan de ontwikkelende partijen.
De zorg voor sluipverkeer is niet weggenomen met de presentatie. De functie van de Lange Nieuwstraat is 
niet  afgewaardeerd  in  de  modellen  en  momenteel  ervaren  bewoners  van  deze  straat  al  hinder  van 
vrachtverkeer. Ook maakten bewoners zich zorgen dat de Stedekestraat weer de status van sluiproute gaat 
krijgen. Eveneens werd de zorg uitgesproken over de verkeersdruk op de Veldhovenring en de Molenstraat. 
Het buurtcafé werd afgesloten met de opmerking dat inspraak op de verkeersplannen begin 2012 mogelijk 
zal zijn. 
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